
Solec Kujawski 14 lipca 2025 r.

Protokół z posiedzenia
Komisji Gospodarki i Budżetu

W dniu 10 lipca 2025 r. odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki i Budżetu oraz Gminnej

Komisji  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych.  Tematem spotkania był  pkt.  5  planu pracy

KGiB:  Spotkanie  z  Gminną  Komisją  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  –  analiza

wydatków. 

Na ręce przewodniczącej  GKRPA wystosowano 3 lipca 2025 r.  pismo z prośbą o opracowanie

interesujących KGiB zagadnień oraz z prośbą o przygotowanie ich na posiedzenie: 

• zestawienie działań i wydatków za rok 2024 (jeśli to możliwe w formie punktów lub tabeli

wraz z podsumowaniem);

• podsumowanie wydatków za rok 2023 (bez szczegółów wydarzeń i ich kosztów, interesuje

nas ogólna kwota wydatkowana na działania Komisji za ten rok);

• zestawienie działań i wydatków od początku 2025 r. do dnia dzisiejszego

• informację  jakie  niewykorzystane  kwoty  zostały  przesuwane  na  kolejne  lata  działań

Komisji, tzn. środki z 2022 na 2023, z 2023 na 2024 i niewykorzystane z 2024 na 2025

(w celach porównawczych);

• wpływy z koncesji na alkohol jakie wpłynęły do Komisji na działania przeznaczone na rok

2023, 2024 i 2025.

• plany działań na pozostałą część 2025 r.

W  spotkaniu  uczestniczyli  wszyscy  członkowie  GKRPA:  Magdalena  Rudna  Plewa  –

Przewodnicząca Komisji, Hanka Stamm – Wiceprzewodnicząca, Iwona Konaszewska – Sekretarz,

oraz członkowie: Magdalena Lankauf i Przemysław Chrapkowski oraz członkowie KGiB.

Referowanie powyższych punktów rozpoczęła Przewodnicząca GKRPA Magdalena Rudna Plewa

od omówienia uchwał obowiązujących w Gminie Solec Kujawski przy wydawaniu koncesji i ilości

możliwych zezwoleń na sprzedaż alkoholu.  Maksymalna liczba  zezwoleń na sprzedaż napojów

alkoholowych przedstawia się następująco:

• piwo, do 4,5% to 75 zezwoleń / wydanych jest 34,



• od 4,5% do 18% z wyjątkiem piwa można wydać 75 zezwoleń / wydanych jest 29, 

• powyżej 18% można wydać również 75 zezwoleń / wydanych jest 33.

Wyżej wymienione liczby dotyczą sklepów. Zezwolenia na sprzedaż i spożycie w miejscu, czyli

tzw. gastronomia, to: możliwe jest wydanie 75 zezwoleń / wydanych jest 36.

Następnie zestawienie działań i wydatków za rok 2024 referowała Sekretarz Iwona Konaszewska.

Wydatki na działania GKRPA podzielone są na dwa rozdziały: 

• 54 – przeciwdziałanie alkoholizmowi,

• 53 – przeciwdziałanie narkomanii. 

Rozdział 54 - przeciwdziałanie alkoholizmowi:

• na   działania  w  świetlicy  środowiskowej  i  placówkach  wsparcia  dziennego  wydano

253 829,73 zł w tym:

• na prowadzenie punktów konsultacyjnych: dla osób z problemami alkoholowymi – wydano

83 039,00 zł (zatrudniono psychologa, terapeutę uzależnień i psychiatrę),

• punkt  ds.  przeciwdziałania  przemocy  domowej  –  wydano  25  500,00  zł  (zatrudniono

psychologa i kuratora zawodowego),

• szkolenia członków GKRPA – wydano 11 927,43 zł, 

• wynagrodzenia członków GKRPA to 121 219, 54 zł, 

• opłaty  za  wydawanie  opinii  przez  biegłego  (psychiatra  i  psycholog)  w  przedmiocie

stwierdzenia  uzależnienia  od  alkoholu  i  wskazanie  rodzaju  lecznictwa  odwykowego

– 4 640,00 zł, 

• opłaty za złożenie wniosków do sądu – 600,00 zł,

• organizacja festynów „Wspólnie przeciw uzależnieniom” - 11 729,16 zł,

• realizacja  rekomendowanych  programów  profilaktycznych  (w  szkołach  podstawowych)

– 11 200,00 zł,

• profilaktyka uniwersalna – program „Otwórz się  na pomoc, emocje” -  6 765,00 zł  oraz

współorganizacja Rodzinnego Jarmarku Świątecznego – 30 444,37,

• kampania „Dzieciństwo bez przemocy” - 1 885,71 zł.

Rozdział 53 - przeciwdziałanie narkomanii:

• punkt konsultacyjny ds. przeciwdziałania narkomanii – 3 162,00,

• profilaktyka w szkołach i przedszkolach – 20 115,00 zł,

• konferencja „Dzieciństwo bez przemocy” - 11 3208,93 zł,

Podsumowując  w  ramach  Gminnego  programu  profilaktyki  rozwiązywania  problemów

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, wydano 562 780,24 zł. 



Ponadto:

• 752,00 zł wydano na realizację zadania „Kujawsko-pomorska niebieska linia”,

• 24 000,00 przeznaczono dla stowarzyszeń realizujących działania na rzecz przeciwdziałania

uzależnieniom i patologiom.

Kolejnym punktem było podsumowanie wydatków za rok 2023: 

• w rozdziale 54 – wydano 537 167,40 zł,

• w rozdziale 53 – wydano 10 968,00 zł

• 762,80 zł – przeznaczono na zadanie „Kujawsko-pomorska niebieska linia”,

• 20  000,00  zł  -  przeznaczono  dla  stowarzyszeń  realizujących  działania  na  rzecz

przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom.

Kolejny  punkt  -  zestawienie  działań  i  wydatków  od  początku  2025  r.  do  dnia  dzisiejszego

w rozdziale 54:

• prowadzenie świetlicy środowiskowej – 152 976,08 zł,

• prowadzenie  punktów  konsultacyjnych:  dla  osób  z  uzależnieniem  alkoholowym

– 46 186,50 zł, ds. przeciwdziałania przemocy domowej – 6 600,00 zł, 

• szkolenia członków GKRPA – 12 002,71 zł,

• wynagrodzenia członków GKRPA – 42 180,64 zł,

• wydanie opinii przez biegłego – 2 400,00 zł,

• opłata za złożenie wniosku do sądu – 300,00 zł,

• organizacja festynu „Wspólnie przeciw uzależnieniom” - 10 272,61 zł,

• profilaktyka uniwersalna „Otwórz się na pomoc” - 6 765,00 zł.

Podsumowując wydatki za pierwsze półrocze 2025, wydatkowana kwota to 279 683,54 zł.

Jeśli  idzie  o  przeciwdziałanie  narkomanii  (rozdział  53)  był  prowadzony  tylko  punkt,  wydano

– 1 398,60 zł.

Kolejny punkt: jakie niewykorzystane kwoty zostały przesuwane na kolejne lata działań Komisji,

tzn. środki z 2022 na 2023, z 2023 na 2024 i niewykorzystane z 2024 na 2025:

• środki z 2022 na 2023: rozdział 53 - 40 498,75 zł, rozdział 54 – 330 654,03 zł,

• środki z 2023 na 2024: rozdział 53 – 51 570,75 zł, rozdział 54 – 208 942,63 zł,

• środki z 2024 na 2025: rozdział 53 – 39 004,82 zł, rozdział 54 – 233 777,72 zł.

Kolejny punkt - wpływy z koncesji na alkohol jakie wpłynęły do Komisji na działania przeznaczone



na rok 2023, 2024 i 2025:

• 2023 – 420 018,88 zł, +108 353,10 – środki pochodzące z opłat od napojów alkoholowych

w opakowaniach jednostkowych o ilości  nominalnej  napoju nie  przekraczającej  300 ml,

czyli tzw. „małpki” (przeznaczane głównie na świetlice),

• 2024 – 444 314,05 zł + 111 721,10 zł (tzw. „małpki” jw.),

• 2025 do maja – 326 250,10 zł + 44 956,60 zł (tzw. „małpki” jw.).

Plany działań na pozostałą część 2025 r.:

• działania profilaktyczne z zakresu przeciwdziałania narkomanii w szkołach i przedszkolach,

• rekomendowane programy profilaktyczne,

• konferencja  dla  przedstawicieli  szkół,  pomocy  społecznej,  ochrony  zdrowia,  członków

GKRPA i zespołu interdyscyplinarnego,

• szkolenia dla sprzedawców sklepów,

• kontynuacja dotychczasowych działań: punkty konsultacyjne i świetlica.

Ponadto  członkowie  obu  Komisji  dyskutowali  na  tematy  dotyczące  kontroli  w sklepach,  które

GKRPA przeprowadza i sposobu ich przeprowadzania, wysokości koncesji i ilości sprzedawanego

alkoholu,  środków  przesuwanych  z  roku  na  rok  (których  spiętrzenie  nastąpiło  za  przyczyną

pandemii i przerwy w wydatkowaniu środków), działalności świetlic i punktów konsultacyjnych

oraz problemie narkomanii w szkołach.

                                                                                   

                                                                                                           Przewodnicząca 
                                                                                               Komisji Gospodarki i Budżetu
                                                                                                           Grażyna Bieniek


